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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben
Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI.
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az Emberi Erőforrások
Minisztériumát vezető miniszterhez

,,Hogy állunk az allergia elleni küzdelemmel?"

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ elektronikusan várom.

Tisztelt Miniszter Úr!

Az allergia valamely formája becslések szerint 400 millió embert érint világszerte. A World
Health Organization szerint 2025-re a világ népességének 50%-át fogja érinteni.
Magyarországon is jelentős problémát okoz, nagyságrendileg a 2 millió főt is túllépte már az
érintettek száma. Szakemberek véleménye szerint a jövőben az allergiák súlyosbodása várható,
ezért kiemelten fontos megfelelően kezelni.
A különféle allergia típusokat (legyen az pollen-, vagy ételallergia) gyógyszerrel, illetve
homeopátiás terápiákkal lehet kezelni, amit általában élethosszig tartani kell. A nem kezelése
halálos veszélyeket rejthet magában, valamint további megbetegedéseket generálhat
(szénanátha, asztma, ekcéma). A népesség nagy százalékát érintő betegségek esetén a betegekre
nehezedő terhek csillapítása elengedhetetlen.

Mindezekre tekintettel az alábbiakra várom válaszát:

Az elmúlt 3 évben mennyit fordítottak a különböző allergének visszaszorítására
(pl. parlagfű irtása, irtásának szorgalmazása)? Nyilvántartások alapján milyen
arányban sikerült mérsékelni?
Az elmúlt 3 évben összesen hány olyan asztmás beteget diagnosztizáltak, akinél
előzetesen már allergiát is észleltek?



Összesen mennyi típusú allergiára készült gyógyszerre érhető el támogatás és
milyen arányban?
2017-ben milyen forgalmi adatokkal rendelkeztek az allergia ellen készült
gyógyszerek a homeopátiás szerekhez képest?
Nyilvántartások alapján hány embert érint az ételallergia, illetve az
ételintolerancia valamely típusa?
Az ételallergiásokat segítő élelmiszerekre, illetve italokra (pl. laktózmentes
termékek) igénybe vehető adókedvezményt hányan vették igénybe a bevezetése
óta?
Milyen módon lehet szavatolni, hogy ne kerüljön az átmeneti sajnálatos helyzet
emberek életébe, akár technikai vagy szakmai hiányosságok matt?

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2018. október 16.
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